



**Customs Notice No. 3 /2014**  
**Concerning the e-Archive of**  
**Customs Declarations**  
**and their Attachments**

For the purpose of regulating the process of storing customs declarations and their attachments, and in order to facilitate clients to submit declarations and retrieve copies of them after handing over original copies to Customs, pursuant to the Customs Notice no. 7/2010 concerning Mirsal 2 Documentations Submittal, and in accordance with Customs Notice no. 15/2011 concerning Documentations Submittal, As per Customs Notice no. 8/2012 Concerning E-Freight Initiative Between Airports.

The following have been decided:

1. Customs declarations and their attachments shall be archived in the e-Archive system, following their submission by clients to Customs after the completion of customs clearance procedures, as per described procedures in this matter.
2. Dubai Customs shall keep original copies of customs declarations and their attachments, according to the Common Customs Law, its Rules of Implementation and policies issued thereunder.
3. Clients shall be allowed 24/7 access to the e-Archive system to obtain a softcopy of their customs declarations and their attachments in the duration of the legal period for storing customs declarations.
4. An e-Archive service fee of AED (5) shall be collected when completing the customs declarations.

The Customs Notice applies to the completed customs declaration as from **01/10/2014**.

**إعلان جمركي رقم ٣ /2014**  
**بشأن الأرشفة الإلكترونية**  
**للبيانات الجمركية ومرفقاتها**

لغايات تنظيم عملية حفظ البيانات الجمركية ومرفقاتها، وتسهيلاً على العملاء في تقديم البيانات واسترجاع نسخ إلكترونية عنها بعد تسليم أصولها للجمارك عملاً بالإعلان الجمركي رقم 7/2010 بشأن مرسال (2) وتقديم الوثائق المطلوبة للبضاعة. ومراعاة الإعلان الجمركي رقم 15/2011 "بشأن تقديم الوثائق" والإعلان الجمركي رقم (8/2012) بشأن مبادرة الشحن الإلكتروني بين المطارات.

فقد تقرر ما يلي:

1. يتم أرشفة البيانات الجمركية ومرفقاتها الواجب تقديمها من قبل العملاء لدائرة الجمارك بعد انتهاء إجراءات التخليص الجمركي وفقاً للإجراءات المقررة بهذا الشأن، من خلال نظام الأرشفة الإلكترونية.
2. تحتفظ جمارك دبي بالنسخ الأصلية للبيانات الجمركية ومرفقاتها وفقاً لأحكام قانون الجمارك الموحد ولائحته التنفيذية والسياسات الصادرة بمقتضاه.
3. يمنح العميل وعلى مدار الساعة إمكانية استخدام نظام الأرشفة الإلكترونية والحصول على نسخة من البيان الجمركي الخاص به ومرفقاته إلكترونياً خلال المدة القانونية المقررة للاحتفاظ بالبيانات الجمركية.
4. يستوفي رسم وقدره (5) دراهم عند تسجيل البيان الجمركي لقاء الخدمات المشار إليها في هذا الإعلان ويسمى رسم خدمة "الأرشفة الإلكترونية".

يطبق الإعلان الجمركي على البيانات الجمركية المنجزة اعتباراً من **01/10/2014**.



Ahmed Mahboob Musabih  
Director of Dubai Customs

أحمد محبوب مصباح  
مدير جمارك دبي

صدر بتاريخ : 20 / 07 / 2014

